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Toekomstverbond  -  Jobs in de Grote Verbinding

De werken van het Toekomstverbond zullen een legertje aannemers en arbeiders op de 
been brengen. De werken op Linkeroever zijn al voorbij het meest cruciale punt, de 
voorbereidingen op Rechteroever nemen al een stevige proportie. Begin 2024 verwacht 
Lantis om dagelijks 2500 arbeiders aan de slag te hebben op de verschillende werven. 

Om de werf als economische hefboom te gebruiken, werd in 2020 het partnerschap ‘Jobs 
in de grote verbinding’ afgesloten. Dat project neemt grote ambities aan om mensen aan 
te werven en toe te leiden. Het doel is om vanaf 2024 jaarlijks 150 Antwerpenaren op te 
leiden op de werf en door te laten stromen naar de verschillende aannemers of partners in 
het project, bedrijven die smeken om werkkrachten. 

In mijn eerdere vraag om een overzicht voor 2021 en 2022 te bezorgen, bleek dat de 
ambities rond opleiding en toeleiding binnen Jobs in de Grote Verbinding ruimschoots 
gehaald zijn. Met het bouwverlof van de zomer van 2023 in aantocht vraag ik graag een 
stand van zaken op.

1. Hoeveel mensen werden via Jobs in de grote verbinding en de talentenwerf al toegeleid 
naar een stage- of werkplek op de werf? Wordt de beoogde ambitie van 150 
toeleidingen per jaar behaald? Graag een overzicht voor de eerste helft van 2023.

2. Hoe evalueren de verschillende partners zoals VDAB, Contructiv, Lantis, … de 
samenwerking en initiatieven van Jobs in de Grote Verbinding? Zijn er nog 
verbeteringen die aan de samenwerking doorgevoerd kunnen of moeten worden?

3. Kan een stand van zaken gegeven worden van welke bedrijven via artikel 60 
tewerkstelling, arbeiders via de sociale economie aan het werk zetten op de werf? 
Welke resultaten levert de samenwerking tussen de stad Antwerpen, Lantis en de 
verschillende (hoofd-)aannemers op inzake sociale tewerkstellingen?

4. Hoeveel arbeiders waren in de eerste helft van 2023 aan de slag op de verschillende 
infrastructuurwerven van het Toekomstverbond? Graag een overzicht. Ligt dat in lijn 
met de verwachting dat het niet substantieel zou verschillen ten opzichte van 2022?

Deze vraag werd gesteld aan de ministers Lydia Peeters (1456), Jo Brouns (760).
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1. Vanuit het partnerschap Jobs in De Grote Verbinding (JiDGV) is de afspraak gemaakt 
om 2 keer per jaar een voortgangsrapportering op te maken. Eind september de cijfers 
van het voorjaar: januari tot juni en eind februari van het voorbije jaar: januari - 
december.

Door de eigenheid van de metingen is er een vertraging van één maand: dit wil zeggen 
dat we pas konden starten aan het verwerken van de data van het voorjaar vanaf 
augustus. Het is momenteel dus nog niet mogelijk om een update te geven over de 
cijfers van het voorjaar 2023.

Vanuit VDAB kan alvast gezegd worden dat het partnerschap zijn ambitie om samen 
meer te realiseren dan iedere partner op zichzelf zou kunnen, zeker waarmaakt. De 
samenwerking tussen de partijen loopt vlot en de impact van het partnerschap is heel 
concreet voelbaar via verschillende acties en projecten. Verbeteringen en bijsturingen 
zullen altijd nodig zijn om goed te kunnen inspelen op de realiteit, maar de basis van 
het partnerschap zit goed.

Lantis sluit zich aan bij de analyse van VDAB. Zoals gerapporteerd op de 
voortgangsrapportage, levert de samenwerking binnen het partnerschap significante 
resultaten op. Het partnerschap is voor zowel de werkzoekenden als voor aannemers 
een belangrijke meerwaarde.

2. In de contracten van Lantis met haar aannemers, zijn concrete targets opgenomen om 
verplicht te werken met maatwerkbedrijven (sociale economie). Zo zijn er per werf een 
specifiek aantal uren opgenomen die verplicht gepresteerd moeten worden via 
maatwerkbedrijven. Voor de grootste werf 3B (Kanaalzone en R1) is bijvoorbeeld 
opgenomen dat er 300.000 uren gepresteerd dienen te worden vanuit sociale economie. 
Deze uren worden verdeeld over de bouwperiode en volgen de piek van de werf (niet 
vóór 2024).

Voor de invulling van deze profielen en bedrijven werken Lantis en haar aannemers 
samen met de Stad Antwerpen, die de maatwerkbedrijven selecteert.

3. Ik verwijs naar het antwoord op vraag 1690 (2022) alsook naar het antwoord op vraag 
1455 met betrekking tot het digitaal toegangsbeheersysteem. Dit digitaal 
toegangsbeheersysteem maakt het mogelijk om te controleren welke personen toegang 
hebben tot de verschillende werven; zoals geantwoord, staat dit 
toegangsbeheersysteem nog niet volledig op punt dus is het niet evident om op 
dagelijkse basis cijfers te trekken van de specifieke doelgroep van de arbeiders. Wat 
dit systeem wel doet, is de controle op sociale en arbeidsrechtelijke verplichtingen en 
documenten in de strijd tegen sociale fraude – wat het voornaamste opzet van dit 
systeem is. 

Ten opzicht van de verwachte bezetting in grootteorde volgt de bezetting de voortgang 
van de werken. De grote toename schuift hier wat op naar 2024, wegens vertragingen 
op de vergunningen (o.a. voor de bypass) wegens PFAS en complexe 
vergunningsopmaak en -procedures.



BIJLAGE

Voortgangsrapport 

https://drive.google.com/file/d/12yj_2eAoMHSF9W6jF18JHf4un3AjZo5F/view?usp=drive_link

